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SLOVENSKÁ TECHNICKÁ UNIVERZITA V BRATISLAVE 
 

ZÁPIS č. 7/2022 
zo zasadnutia Kolégia rektora STU zo dňa 28. 09. 2022 

 
PRÍTOMNÍ:   Dr.h.c. prof.h.c. prof. Dr. Ing. Oliver Moravčík, prof. Ing. Marián Peciar, PhD., Mgr. Rastislav Igliar, doc. Ing. 

Maximilián Strémy, PhD., prof. Ing. Štefan Stanko, PhD., prof. Ing. Ján Híveš, PhD., doc. Ing. Mikuláš Bittera, 
PhD., prof. Ing. Ivan Kotuliak, PhD., prof. Ing. Miloš Čambál, PhD., prof. Ing. Anton Gatial, DrSc., prof. Ing. 
arch. Pavel Gregor, PhD., doc. Ing. arch. Branislav Puškár, PhD., prof. Dr. Ing. Miloš Oravec, PhD., prof. Ing. 
Stanislav Ďuriš, PhD., prof. Ing. arch. Maroš Finka, PhD., doc. Ing. Daniela Špirková, PhD., doc. Ing. Anna 
Ujhelyiová, PhD. 

 
TRVALE PRIZVANÍ:   doc. Ing. Peter Makýš, PhD., Ing. Marián Ďurkovič, Ing. Juraj Rybanský 
 
PROGRAM:   

 
1. Otvorenie 

1.01 Privítanie opätovne zvoleného dekana MTF STU a nového dekana FAD STU/poďakovanie prof. Gregorovi  
 2. Monitorovanie ukazovateľov študijných programov na STU  
 3. Harmonogram prijímacieho konania na Slovenskej technickej univerzite v Bratislave na akademický rok 2023/2024  
 4. Návrh smernice rektora Školné a poplatky spojené so štúdiom na Slovenskej technickej univerzite v Bratislave na akademický rok 

2023/2024  
 5. Zabezpečenie prístupov do vedeckých elektronických informačných zdrojov na obdobie 2023 – 2024 
 6. Rôzne 

 
K BODU 1:  Otvorenie 
 
Rektor v úvode rokovania privítal po letnej prestávke členov kolégia rektora a prizvaných hostí.  
Oboznámil prítomných, že: 

 s účinnosťou od 16.9.2022 vymenoval doc. Ing. arch. Branislava Puškára, PhD. do  funkcie dekana FAD STU 
 s účinnosťou od 1.10.2022 vymenoval prof. Ing. Miloša Čambála, PhD. do funkcie dekana MTF STU 

V tejto súvislosti poďakoval prof. Ing. arch. Pavlovi Gregorovi, PhD. za jeho doterajšie pôsobenie vo funkcii dekana FAD STU a v grémiách 
STU. Taktiež ocenil úspešné vedenie fakulty počas ostatných 4 rokov. Konštatoval, že sa mu podarilo splniť viac ako 90% cieľov svojho 
volebného programu, čo považuje za veľký úspech. 
Profesor Gregor taktiež všetkým poďakoval za spoluprácu, ktorú vnímal ako veľmi zaujímavú a vysoko inšpiratívnu. 
 
Rektor následne informoval o programe 7. zasadnutia Kolégia rektora STU.  
 
UZNESENIE: 7.1/2022-KR 
Kolégium rektora STU súhlasí s programom 7. zasadnutia Kolégia rektora STU. 
 
K BODU 2:  Monitorovanie ukazovateľov študijných programov na STU 
 
Prezentáciu uviedol doc. Makýš. Prizvaní: Mgr. Marianna Michelková, Ing. Andrea Bujdáková. 
Pracovníci spoločnosti EXE: 
Aneta Bőhmová - Power BI Developer 
Eduard Pravňanský - Business Intelligence Architect 
Viktoria Zhuravská - Project Manager 
Miloš Murza - Key Account Manager  
 
Doc. Makýš informoval, že prezentácia je ukážkou, ako majú vyzerať výstupy, ako sú analyzované a spracovávané jednotlivé ukazovatele 
vrátane ich zverejňovania. Nasledovať bude príprava podkladov pre jednotlivé Rady ŠP, ktoré budú generované podľa potrieb. 
Podľa jeho vyjadrenia ide o prioritu, ktorú je potrebné zabezpečiť z hľadiska kontroly zo strany SAAVŠ, keďže uvedená požiadavka 
vychádza zo Štandardov pre vnútorný systém zabezpečovania kvality vysokoškolského vzdelávania (Článok 8 – zhromažďovanie 
a spracovanie informácií a Článok 9 - Zverejňovanie informácií). Metodika na hodnotenie štandardov definuje ukazovatele na 
vyhodnocovanie štandardov (STU zaslala metodiku aj navrhované ukazovatele, ktoré vychádzajú z metodiky, je ich cca 70). 
Ukazovatele sú spracované pre 3 úrovne: študijný program, fakulta, univerzita. Musia byť analyzované a zverejnené. 
STU aktuálne rokuje o softvérovej podpore pre: 

 spätnú väzbu od absolventov 
 spracovanie VUPCH 
 riadený proces zmien v ŠP 

 
K prezentácii sa viedla krátka diskusia, v rámci ktorej sa prítomní dohodli na otestovaní produktu priamo v podmienkach STU. 
 
UZNESENIE: 7.2/2022-KR 
Kolégium rektora STU berie na vedomie prezentované informácie k možnosti monitorovania ukazovateľov študijných programov na STU. 
UZNESENIE: 7.2.1/2022-KR 
Kolégium rektora STU odporúča otestovať prezentovaný nástroj v prostredí STU, t.j. sprístupniť členom kolégia rektora testovaciu  
verziu ukazovateľov v PowerBI riešení. 



 

Zápis č. 7/2022 – KR STU zo dňa 28.09.2022   2 /  4    

 

2 
2 

K BODU 3:  Harmonogram prijímacieho konania na Slovenskej technickej univerzite v Bratislave na akademický rok 
2023/2024 

 
Materiál uviedol prorektor Bittera. 
Ide o štandardný dokument, ktorý bol pripravený na základe podkladov fakúlt a Ústavu manažmentu v zmysle § 57 ods. 5 zákona 
131/2002 Z. z. o vysokých školách a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov. Plánované počty prijatých 
uchádzačov, termíny konania prijímacích skúšok a termíny zasadnutia prijímacej komisie pre prvý, druhý a tretí stupeň štúdia 
pre príslušné fakulty a Ústav manažmentu STU budú doplnené a zverejnené najneskôr dva mesiace pred posledným dňom určeným 
na podávanie prihlášok na štúdium. 
 
K dokumentu sa neviedla žiadna diskusia, bol prijatý bez pripomienok. 
 
UZNESENIE: 7.3/2022-KR 
Kolégium rektora STU súhlasí s Harmonogramom prijímacieho konania na Slovenskej technickej univerzite v Bratislave na akademický 
rok 2023/2024 bez pripomienok. 
 
K BODU 4:  Návrh smernice rektora Školné a poplatky spojené so štúdiom na Slovenskej technickej univerzite v Bratislave 

na akademický rok 2023/2024 
 
Materiál uviedol prorektor Bittera. 
Dokument je predložený v zmysle § 92 ods. 3 a ods. 15 zákona 131/2002 Z. z. o vysokých školách a o zmene a doplnení niektorých  
zákonov v znení neskorších predpisov a v súlade s článkom 23 bod 12 Štatútu STU v platnom znení. Materiál bol pripravený na základe  
návrhov dekanov fakúlt a riaditeľa Ústavu manažmentu STU. 
Prorektor Bittera upriamil pozornosť na hlavnú zmenu, ktorou je úprava výšky školného. Poďakoval prítomným za súčinnosť pri  
dosiahnutí prijateľnejšej zhody v jednotlivých sumách. 
 
Dokument bol prijatý bez pripomienok. 
 
UZNESENIE: 7.4/2022-KR 
Kolégium rektora STU súhlasí s návrhom smernice rektora Školné a poplatky spojené so štúdiom na Slovenskej technickej univerzite 
v Bratislave na akademický rok 2023/2024“ bez pripomienok a odporúča rektorovi smernicu vydať. 
 
K BODU 5:  Zabezpečenie prístupov do vedeckých elektronických informačných zdrojov na obdobie 2023 – 2024 
 
Materiál uviedol prorektor Híveš na základe požiadaviek z minulosti. 
Konštatoval, že zabezpečenie prístupu k svetovým vedeckým databázam je nielen indikátorom Dlhodobého zámeru vzdelávacej,  
vedeckovýskumnej, umeleckej, vývojovej a ďalšej tvorivej činnosti STU v úsilí dosiahnuť svetovú excelentnosť, ale koreluje aj  
s usmerneniami štandardov SAAVŠ. Prístup k databázam na STU je realizovaný 4 spôsobmi, prostredníctvom MŠVVaŠ SR, SRK, iných  
a vlastných zdrojov STU. Detaily sú súčasťou predloženého materiálu. 
 
Z diskusie: 
Rektor 

 zaujímal sa o výšku celkovej sumy, ktorú musí STU do databáz investovať 
o  ide o sumu vo výške cca 195 tis. EUR 

 
UZNESENIE: 7.5/2022-KR 
Kolégium rektora STU súhlasí s návrhom na zabezpečenie prístupov do vedeckých elektronických informačných zdrojov na obdobie  
2023 – 2024. 
 
K BODU 6:  Rôzne 
 
Rektor 

 informoval, že dňa 13.9.2022 sa uskutočnilo 106. zasadnutie SRK, na ktorom rektori vydali spoločné vyhlásenie „Zabráňme 
kolapsu vysokých škôl na Slovensku!“ 

o po vzájomnej dohode SRK je na deň 17.11.2022 avizované zatváranie VŠ na Slovensku, forma zatiaľ nie je jasná 
o následná reakcia – verejný prísľub predsedu vlády na slávnostnom otvorení AR 

V nadväznosti na uvedené rektor informoval, že STU má uzavretú dlhodobú zmluvu na el. energiu, ktorá je platná do konca roka 2023 za 
zmluvné ceny. Kvestor doplnil, že STU má od dodávateľa prísľub, že vzhľadom na dlhodobé vzťahy k navýšeniu cien do konca roka 
nedôjde.  
 
Z diskusie: 
Dekan Puškár 

 informoval, že UK spracovala usmernenie, resp. súbor opatrení vedúcich k úspore energií, zaujímal sa, či STU pripravuje podobné 
kroky 

o  kvestor uviedol, že diskusie na uvedenú tému prebiehajú samostatne na fakultách, informácie budú postúpené 
 
K uvedenému sa viedla široká neformálna diskusia, v rámci ktorej prítomní diskutovali všeobecne o krízovej situácii v spoločnosti a 
množstve ďalších komplikácií súvisiacich s deficitom kompetentného partnera na úrovni MŠVVaŠ SR.  
Rektor ďalej informoval o aktuálnom stave:  

 kauzy Aschbacher (z veľkej časti je kauza uzavretá, aktuálne sa čaká na záver komisie) 



 

Zápis č. 7/2022 – KR STU zo dňa 28.09.2022   3 /  4    

 

3 
3 

 sťažnosti FIIT STU (stanovisko je pripravené na elektronické doručenie SAAVŠ) 
Záverom konštatoval, že STU ako jediná VŠ na Slovensku vyplatila z vlastných zdrojov príspevok vo výške 500 EUR, začiatkom októbra 
by sa mali finančné prostriedky na základe podpísanej zmluvy o refundácii vrátiť na fakulty.  
 
Predseda AS STU, prof. Peciar 

 informoval o voľbe kandidátov na členov SR STU 
o Nominácie na členov SR STU navrhnutých ministrom školstva - Alexej Beljajev, Emil Fitoš, Ján Király, Matúš Medvec, 

Robert Mistrík, Katarína Surmíková Tatranská. 
o Nominácie na členov SR STU volených AS STU - Petr Bláha, František Duchoň, Tibor Gregor, Miroslav Havlík, Zsolt 

Lukáč, Peter Paulen, Slavomír Podmanický, Vladimír Slezák, Milan Veselý, Marta Žiaková 
o Na zasadnutí AS STU dňa 28.09.2022 by mali byť zvolení 5 členovia celým AS STU a 1 člen študentskou časťou AS STU. 
o Verejné vypočutie všetkých 12 kandidátov na členov SR STU je plánované dňa 05.10.2022 v Aule na Mýtnej, dopoludnia 

od 9,00 do12,00 hod. a popoludní od 14,00 do 17,00 hod. Účasť na vypočutí je nutnou podmienkou zo zákona.              
Bližšie informácie sú k dispozícii v kancelárii AS STU. 
 
Prorektor Híveš informoval o 

 vyhodnotení projektov mladých výskumníkov, aktuálne prebieha vyhodnocovanie excelentných tímov 
 databáze členov výberových komisií - databáza je otvorená, zmeny sú stále možné  

o v príprave vnútorný predpis „Zásady výberového konania na obsadzovanie pracovných miest vysokoškolských 
učiteľov, pracovných miest výskumných pracovníkov, funkčných miest profesorov a docentov a funkcií vedúcich 
zamestnancov na STU“ 

 nomináciách do Rád APVV – poďakoval prítomným za zaslané nominácie, za STU boli predložené 3 nominácie 
 nomináciách na Cenu za VaT - žiadne nominácie za STU zatiaľ neboli predložené 

  
Prorektor Strémy informoval o 

 stave prípravy vnútornej legislatívy 
 pracovnej skupine pre medzinárodnú spoluprácu, európsku infraštruktúru a EOSC  
 smernici pre čerpanie zahraničných projektov, ktorá zvýši možnosť priameho čerpania hodín namiesto priemerných sadzieb 
 pracovnej skupine pre rodovú rovnosť – pod vedením doc. Bírošovej z FCHPT STU  
 TRENDY STU – stretnutie hlavne mladších zástupcov fakúlt smerujúce k spolupráci, interdisciplinarite a pod.  
 EDIH a projekt s SCDI - stretnutia na fakultách, nie sú potrebné jednotné hodinové sadzby za STU, fakulty si určujú ceny služieb 

samostatne 
 posilnení spolupráce STU s mestami a regiónmi  
 o pripravovaných strategických projektoch STU - konkurencieschopnosť prostredníctvom regionálnej inklúzie (v spolupráci s 

VUT Brno a TU Wien) 
 ERC starting grants - cielená príprava kandidátov za fakulty STU, prvé stretnutia realizované, príprava kandidátov k podaniu 

opäť o rok 
  
Prorektor Bittera 

 informoval o aktuálnych počtoch zapísaných študentov 
o prijímacie konanie na STU – aktuálny stav oproti minulému AR  

  I. stupeň 
 podané +2 358  
 prijatí +2 413  
 zapísaní  +572 (z toho Ukrajincov +491) 

 II. stupeň 
 podané +64 
 prijatí +89 
 zapísaní -63 

 III. stupeň 
 podané -74 
 prijatí -53  
 zapísaní  -62  

Zápisy zahraničných študentov stále prebiehajú, najmä Ukrajincov z dôvodu sprísnenia prechodu na hraniciach a dlhým lehotám 
vybavovania uznania dokladov o vzdelaní.   
STU má aktuálne skoro 11 tis. študentov (10 921), z toho takmer 16% tvoria zahraniční študenti a z nich 64% tvoria Ukrajinci 
Ďalej informoval  

 že od budúceho AR sa bude vyžadovať jazykový certifikát - B1v SJ (situácia je z hľadiska jazykovej gramotnosti neúnosná) 
 o návrhu na udelenie rektorského voľna v dňoch 28.10.2022 popoludní a 31.10.2022 na celý deň 

o  v nadväznosti na uvedené požiadal o stanovisko dekanov  
 
UZNESENIE: 7.6A/2022-KR 
Kolégium rektora STU súhlasí s udelením rektorského voľna na deň 31.10.2022 z dôvodu mimoriadnych jesenných prázdnin. 
 
Prorektor Bittera v rámci bodu Rôzne poukázal aj na problém komunikácie zo strany MŠVVaŠ SR a požiadal rektora, aby sa 
prostredníctvom SRK pokúsil urgovať riešenie otázok spojených s určením školného po prekročení štandardnej dĺžky štúdia, štipendiami 
pre talentovaných domácich študentov, sociálnymi štipendiami pre azylantov a tehotenskými štipendiami.  
V nadväznosti na uvedené rektor požiadal o zaslanie písomného podkladu. 
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Predsedníčka UOO STU, doc. Ujhelyiová, 
 poďakovala vedeniu za vyplatenie 500 EUR príplatku 

 
Ing. Rybanský 

 poďakoval všetkým zúčastneným za reprezentáciu STU na festivale „Za 7 horami“ 
 
doc. Špirková 

 poďakovala za súčinnosť pri navýšení ubytovacích kapacít pre študentov ÚM STU 
 
Dekan Čambál 

 zaujímal sa o toky financií v rámci EÚ R STU a dôvod omeškania dotácie  
o kvestor sa ospravedlnil za komplikácie s oneskoreným pripísaním dotačných prostriedkov na účty fakúlt, išlo o 

výnimočný stav z dôvodu prebiehajúcej zmeny vnútorných procesov, zároveň konštatoval, že konanie MŠVVaŠ SR nie je 
možné ovplyvniť  

o refundácia 500 EUR príplatku bude zaslaná súčastiam STU počas prvého októbrového týždňa 
 3% valorizácia -  zaujímal sa o prepočet, MTF STU neeviduje valorizáciu pre Centrum pre nanodiagnostiku 

o kvestor informoval, že uvedené bude riešené s tajomníčkou fakulty 
 VEGA a KEGA – MTF STU neeviduje zaslanie 2. splátky 

o kvestor uviedol, že predmetné finančné prostriedky sú zahrnuté/rozpísané v dotačných prostriedkoch – uvedené bude 
riešené v rámci stretnutia s tajomníkmi dňa 29.9.2022 

 informoval, že dňa 9.9.2022 bola ukončená opakovaná obchodná verejná súťaž na predaj nehnuteľnosti na Paulínskej ul. v TT, 
navrhol vyhlásiť ďalšie kolo obchodnej súťaže 

o  kvestor informoval o ďalších možnostiach riešenia 
  
Dekan Kotuliak informoval o 

 príprave odvolania voči rozhodnutiu SAAVŠ 
 začatí rekonštrukčných prác zatekajúcej strechy na budove FIIT STU v Mlynskej doline 

 
Dekan Oravec 

 zaujímal sa o stav novej legislatívy v rámci STU 
o Pracovná skupina pre adaptáciu novely priebežne pracuje na novej vnútornej legislatíve v súlade so schváleným 

harmonogramom  
 
Dekan Puškár 

 informoval, že dňa 16.9.2022 bol vymenovaný rektorom do funkcie dekana FAD STU, poďakoval bývalému dekanovi, prof. 
Gregorovi za spoluprácu a súčinnosť pri priebežnom odovzdávaní agendy 

 informoval, že AS FAD STU schválil novú Vedeckú a umeleckú radu, ktorú plánuje vymenovať, rovnako tak Disciplinárnu komisiu 
 
Kvestor 

 poďakoval predsedníčke UOO STU za možnosť uzavretia Doplnku č. 1 ku KZ na rok 2022, ktorý je v platnosti od 26.9.2022, 
a ktorý obsahuje:  

o doplnenie možnosti prispievať na aktivity v rámci programu MultiSport – informácia zverejnená na web stránke STU 
(doktorandi môžu požiadať o členstvo za zvýhodnené ceny) 

o zvýšenie príspevku na stravu 
 Hodnota stravných lístkov je 4,80 € pre všetky súčasti STU. Suma finančného príspevku je pre všetky prípady 

jeho poskytovania 3,80 €. 
 požiadal dekanov o zjednotenie termínu vyplatenia miezd 
 situácia na EÚ R STU by mala byť stabilizovaná, komplexná informácia bude súčastiam STU zaslaná prvý októbrový týždeň  
 v rámci výzvy „Podpora pri strategickom rozvoji infraštruktúry vysokých škôl", ktorú z plánu obnovy vyhlásilo MŠVVaŠ SR, 

upozornil, že podmienkou oprávnenosti žiadateľa je záväzok minimálne dvoch alebo viacerých verejných alebo štátnych 
vysokých škôl k vzájomnému splynutiu alebo zlúčeniu (t.j. reálne musí dôjsť k zlúčeniu IČO v zmysle zákona). Na výzvu je 
alokovaná celková suma 120 883 673,00 EUR bez DPH.  

o je potrebné zvážiť vyvíjanie aktivít smerom k spájaniu, fúzia musí skončiť v NR zákonom o vytvorení novej VŠ, resp. 
univerzity 

 
Rektor uzavrel diskusiu v rámci bodu Rôzne a poďakoval členom kolégia rektora za aktívnu účasť na zasadnutí. Konštatoval, že program 
rokovania bol vyčerpaný a ukončil 7. zasadnutie Kolégia rektora STU.  
 
Plánované termíny najbližších zasadnutí: 
 

Október 5.10.2022  13:00 PhD. promócie 

 6.10.2022  13:00 PhD. promócie 

 12.10.2022 PAS STU 14:00  

 19.10.2022 VR STU 09:00  

 
26.10.2022 

KR STU 09:00  
 AS STU 14:00  

 
Zapísala: 3.10.2022       Zápisnicu overil: 3.10.2022 
Erika Jevčáková, BSBA, v.r.       prof. Ing. Ján Híveš, PhD, v.r. 


